
Deník „MF DNES“ v pondělí 21. 11. 2016 otiskl článek (viz. foto) s názvem 

„Pastviny chtějí přilákat více turistů“. V souvislosti s touto tematikou jsem 

zaznamenal i obdobný článek v Orlickém deníku a dokonce i nějakou 

reportáž v rozhlase. Jsem si vědom, jak citlivé je to téma, zvláště pro naše 

starousedlíky a vlastníky nemovitostí, kterým neukáznění turisté a 

návštěvníci způsobují mnohdy nemalé škody. Pro obecní pokladnu to 

samozřejmě také znamená vyšší výdaje třeba na likvidaci odpadků, nebo 

zvýšené nároky na zajištění dostatku pitné vody v horkém létě, atd. 

V minulém volebním období (2010 – 2014) jsem se jako řadový člen 

zastupitelstva obce měl možnost seznámit s tím, jak je obtížné a složité 

sehnat finanční prostředky na větší opravy, nebo přímo vybudování třeba 

komunikace, nebo dětského hřiště. Nyní se s tím potýkám jako starosta. Je 

velmi malá pravděpodobnost, že by tak malá obec, jako je ta naše, byla 

nadprůměrně úspěšná v získávání dotací a jiných finančních podpor, pokud 

se zrovna nejedná například o turisticky atraktivní lokalitu. Tím Vám chci 

sdělit, že to co nás určitým způsobem obtěžuje, působí škody a zvyšuje 

výdaje obce, nám na druhou stranu do regionu přináší potřebné finanční 

prostředky. Jak vyplývá z vyjádření hejtmana Martina Netolického i 

předsedy sdružení obcí „Orlicko“ Petra Fialy (viz. zmíněný článek MF 

Dnes), řekl bych, že jsou nám hvězdy nakloněny a je zde velká šance 

například opravit s velkým přispěním finančních prostředků Pardubického 

kraje naši místní komunikaci podél přehrady do Nekoře k hrázi.  

Zkrátka uvidíme co plánované březnové setkání hejtmana se starosty a 

místními podnikateli přinese. 

Co se týče článku v novinách, neměl jsem žádný vliv na jeho název, ani 

obsah. S panem redaktorem jsem mluvil telefonicky v průběhu oběda a 

prakticky jsem pouze odpovídal na položené otázky. 

 

        Starosta L. Škůrek 


